



# ໂຮງຮຽນວັນອາທິດ

ວັນອາທິດທີ 04 ເດືອນເມສາ 2021 (04-04-2021)

## ການຄົ້ນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູ

ແມ່ນຫຍັງຄືບາງຢ່າງທີ່ຄັ້ງນຶ່ງຄິດວ່າຄົງເປັນໄປບໍ່ໄດ້ ແຕ່ກັບກາຍເປັນຈິງແລ້ວ?

**ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ:** ຊີວິດໃໝ່ມັນເປັນໄປໄດ້ເມື່ອເຮົາວາງໃຈເຊື່ອການຄົ້ນພຣະຊົນຂອງພຣະຄຣິດ.

### ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ຄວາມຄິດທີ່ວ່າມວນຊົນສາມາດສື່ສານໄດ້ໂດຍບໍ່ຕ້ອງຢູ່ໃນຫ້ອງດຽວກັນເບິ່ງຄືວ່າມັນເປັນໄປບໍ່ໄດ້-ຈົນກວ່າ ທ່ານ Morse ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າໂທຣະເລກສາມາດເຮັດຫຍັງໄດ້ ໃນປີ 1837. ຄິດວ່າສຽງ, ບໍ່ພຽງແຕ່ເປັນຈຸດໆ ແລະ ໜ້າຈໍ, ສາມາດຕິດຕໍ່ໄດ້ໂດຍບໍ່ມີສາຍໄຟເບິ່ງຄືວ່າມັນເປັນໄປບໍ່ໄດ້-ຈົນກວ່າ Fessenden ໄດ້ເຮັດມັນໃນປີ 1901. ຂ້າພະເຈົ້າສາມາດສືບຕໍ່ກ່ຽວກັບວິທີທີ່ຄົນເຮົາໄດ້ເອົາການປະດິດສ້າງເຫຼົ່ານີ້ ໃນລະດັບທີ່ເບິ່ງຄືວ່າມັນເປັນໄປບໍ່ໄດ້. ມື້ນີ້ພວກເຮົາກຳລັງໃຊ້ໂທລະສັບມືຖື-ຄອມພິວເຕີຂະໜາດນ້ອຍທີ່ເໝາະສົມກັບມືຂອງພວກເຮົາ-ຊຶ່ງຈະສົ່ງສຽງແລະ ຂໍ້ມູນຂອງພວກເຮົາໄປທົ່ວໂລກ. ໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາອາດຈະປະລາດໃຈກັບວິທະຍາສາດແລະສິ່ງທີ່ພວກເຮົາເຄີຍຖືວ່າເປັນໄປບໍ່ໄດ້, ມີສິ່ງນຶ່ງທີ່ຍັງເປັນໄປບໍ່ໄດ້ສຳລັບພວກເຮົາ: ຄືການປຸກມະນຸດທີ່ຕາຍແລ້ວເປັນເວລາຫຼາຍວັນໃຫ້ມີຊີວິດອີກ. ແຕ່ສິ່ງທີ່ເປັນໄປບໍ່ໄດ້ສຳລັບພວກເຮົາ ກໍເປັນໄປໄດ້ສຳລັບພຣະເຈົ້າ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ເຮັດການອັດສະຈັນທີ່ “ເປັນໄປບໍ່ໄດ້”, ແລະດ້ວຍມັນ, ພຣະອົງໄດ້ໃຫ້ບາງສິ່ງທີ່ໃຫຍ່ກວ່າໂທຣະສັບສລາດທີ່ກ້າວໜ້າທີ່ສຸດ!

**ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ?** (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3,)

### ສຶກສາພຣະຄຳພີ

#### 1. ໂຢຮັນ 20:3-9

3. ເປໂຕກັບສາວິກຄົນອື່ນນັ້ນຈຶ່ງພາກັນອອກມາເຖິງອຸບໂມງ 4. ເຂົາທັງສອງພ້ອມກັນແລ່ນມາ ແຕ່ສາວິກອື່ນນັ້ນໄດ້ແລ່ນໄວກວ່າເປໂຕຈຶ່ງມາເຖິງອຸບໂມງກ່ອນ. 5. ເມື່ອກົມລົງທ່ານໄດ້ເຫັນຜ້າປ່ານກອງຢູ່ແຕ່ບໍ່ໄດ້ເຂົ້າທາງໃນ. 6. ສ່ວນຊີໂມນເປໂຕທີ່ຕາມຫຼັງມານັ້ນ ກໍຮອດເໝືອນກັນ ແລ້ວໄດ້ເຂົ້າໄປໃນອຸບໂມງ ແລະໄດ້ເຫັນຜ້າປ່ານກອງຢູ່. 7. ແລະຜ້າປົກພຣະສຽນຂອງພຣະອົງບໍ່ໄດ້ກອງຢູ່ກັບຜ້າອື່ນ ແຕ່ພັບໄວ້ຕ່າງຫາກ. 8. ແລ້ວສາວິກຜູ້ອື່ນທີ່ມາເຖິງກ່ອນນັ້ນກໍໄດ້ເຂົ້າໄປເໝືອນກັນ ກໍໄດ້ເຫັນແລະເຊື່ອ. 9. ເພາະວ່າຂະນະນັ້ນເຂົາຍັງບໍ່ໄດ້ເຂົ້າໃຈຂໍ້ພຣະຄຳພີທີ່ຂຽນໄວ້ວ່າ ພຣະອົງຈະຕ້ອງຄົ້ນມາຈາກຄວາມຕາຍ.

ໂຢຮັນ 20 ແມ່ນກ່ຽວກັບຂໍ້ເທັດຈິງ. ຄວາມຈິງນຶ່ງໂດຍສະເພາະ: ພຣະເຢຊູສິ້ນພຣະຊົນແລະສາມມື້ຕໍ່ມາພຣະອົງໄດ້ຟື້ນຄົນມາຈາກຕາຍ. ນີ້ແມ່ນຄວາມຈິງທີ່ສຳຄັນທີ່ສຸດໃນປະຫວັດສາດຂອງມະນຸດທັງໝົດ. ອາດຈະບໍ່ມີຈັກກະພັດຢູ່ເທິງໂລກ ໄດ້ປະຕິບັດຜູ້ຄົນດີກວ່າຈັກກະພັດໂຣມັນໃນສະຕະວັດທຳອິດ, ຊາວໂຣມັນບໍ່ໄດ້ປະດິດສະຖານການຄຶງ, ແຕ່ພວກເຂົາໄດ້ເຮັດໃຫ້ສົມບູນແບບ. ຄະດີອາຍາ, ໂດຍປົກກະຕິແລ້ວສິ່ງມີເລືອດອອກ, ຖືກແຂວນຢູ່ເທິງໂມ້ກາງແຂນດ້ວຍແຂນຂອງພຣະອົງທີ່ວາອອກໄປຈົນກວ່າຈະໝົດກຳລັງ ໃນແຂນຂອງພຣະອົງ; ພຣະອົງຫາຍໃຈບໍ່ອອກໂດຍປົກກະຕິພາຍໃຕ້ນ້ຳໜັກຂອງຮ່າງກາຍສ່ວນເທິງຂອງພຣະອົງ. ພວກທະຫານໄດ້ຖືກບັນຊາໃຫ້ ຮັບປະກັນວ່າຜູ້ຖືກເຄາະຮ້າຍໄດ້ເສັງຊີວິດ, ແລະພວກເຂົາໄດ້ເຮັດໜ້າທີ່ຂອງພວກເຂົາເພື່ອເຮັດໃຫ້ແນ່ໃຈວ່າພຣະເຢຊູຕາຍແທ້ (ໂຢຮັນ

19:33-34). ການເສັງຊີວິດຂອງພຣະເຢຊູບໍ່ຄ່ອຍຈະຖືກປະທ້ວງ. ມັນແມ່ນສິ່ງທີ່ມາຂອງສິ່ງຕໍ່ໄປທີ່ບໍ່ໜ້າເຊື່ອ. ພຣະເຢຊູສິ້ນພຣະຊົນ ຕອນບ່າຍວັນສຸກ. ໃນຕອນເຊົ້າວັນອາທິດ, ຜູ້ຍິງຫຼາຍໆຄົນໄດ້ມາທີ່ອຸບໂມງເພື່ອກະຕຽມສົບຂອງພຣະເຢຊູ ສຳລັບການຝັງສົບ, ແຕ່ມີຄວາມແປກໃຈຫຼາຍທີ່ສຸດ, ອຸບໂມງໄດ້ເປີດແລະຫວ່າງເປົ່າ. ນັກຂຽນຂ່າວປະເສີດອື່ນໆໄດ້ ພັນລະນາເຖິງກຸ່ມແມ່ຍິງ, ແຕ່ທ່ານໂຢຮັນໄດ້ສຸມໃສ່ຄຳເວົ້າແລະການກະທຳຂອງນາງມາຣີອາມັກດາຣາ. ນັກຂຽນຂ່າວປະເສີດອື່ນໆ ຍັງບອກພວກເຮົາວ່ານາງມາຣີອາໄດ້ແລ່ນໄປບອກພວກສາວິກ, ແຕ່ໂຢຮັນໄດ້ສຸມໃສ່ເປໂຕແລະ ຕົວເອງ. ນາງມາຣີອາໄດ້ບອກພວກເຂົາວ່ານາງຄິດວ່າສົບຂອງພຣະເຢຊູຖືກລັກ (ໂຢຮັນ 20:1-2).

*ທ່ານໄດ້ພົບເຫັນຫຼັກຖານອັນໃດທີ່ໜ້າປະທັບໃຈໂດຍສະເພາະເມື່ອພິຈາລະນາການພື້ນຄົນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູ?*

ທັງເປໂຕແລະໂຢຮັນໄດ້ປະລາດໃຈໂດຍການປະກາດຂອງນາງມາຣີອາແລະໄດ້ໄປທີ່ອຸບໂມງເພື່ອສືບສວນ. ເມື່ອໂຢຮັນ, ສາວິກທີ່ຮັກແພງ, ໄດ້ເຂົ້າໄປໃນອຸບໂມງທີ່ເປົ່າ, ລາວໄດ້ເຫັນແລະເຊື່ອ. ເຖິງແມ່ນວ່າພຣະເຢຊູໄດ້ບອກເຂົາເຈົ້າຊ້ຳແລ້ວຊ້ຳອີກວ່າພຣະອົງຈະເປັນຂຶ້ນມາອີກເທື່ອນຶ່ງແລະຊີ້ໃຫ້ເຫັນຄຳພະຍາກອນໃນພຣະຄຳພິ, "ພວກເຂົາຍັງບໍ່ເຂົ້າໃຈຂໍ້ພຣະຄຳພິທີ່ວ່າພຣະອົງຕ້ອງຄົນຂຶ້ນ ຈາກຄວາມຕາຍ" (ຂໍ້ 9) ໂຢຮັນຕ້ອງໄດ້ຍືນຢູ່ໃນອຸບໂມງທີ່ຫວ່າງເປົ່າແລະເຫັນດ້ວຍຕາຂອງຕົວເອງກ່ອນທີ່ລາວຈະເຊື່ອ. ສົບຕໍ່ເວົ້າກ່ຽວກັບພຣະອົງໃນມື້ນີ້, ອຸບໂມງຫວ່າງເປົ່າພິສູດວ່າພຣະເຢຊູມີຊີວິດຢູ່.

## 2. ໂຢຮັນ 20:19-23

19. ຄຳວັນນັ້ນເປັນວັນຕົ້ນສັບດາ ເມື່ອສາວິກອັດປະຕູຫ້ອງທີ່ເຂົາຢູ່ນັ້ນເພາະຢ້ານພວກຢົວ ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດເຂົ້າມາຊົງຍືນຢູ່ຖ້າມາກາງເຂົາແລ້ວຊົງກ່າວວ່າ, 20. "ສັນຕິສຸກຈົ່ງມີແກ່ທ່ານທັງຫຼາຍ." ເມື່ອພຣະອົງຊົງກ່າວຢ່າງນັ້ນແລ້ວ ພຣະອົງກໍຊົງສະແດງພຣະຫັດແລະຂ້າງຂອງພຣະອົງໃຫ້ເຂົາເບິ່ງ ເມື່ອພວກສາວິກໄດ້ເຫັນອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າແລ້ວກໍເກີດຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ. 21. ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວກັບເຂົາອີກວ່າ, "ສັນຕິສຸກຈົ່ງມີແກ່ທ່ານທັງຫຼາຍ ພຣະບິດາໄດ້ຊົງໃຊ້ເຮົາມາຢ່າງໃດ ຝ່າຍເຮົາກໍໃຊ້ທ່ານທັງຫຼາຍໄປຢ່າງນັ້ນ." ເມື່ອຊົງກ່າວຢ່າງນັ້ນແລ້ວພຣະອົງຊົງລະບາຍລົມອອກຈາກພຣະໂອດໃສ່ເຂົາ ໂດຍບອກວ່າ, "ທ່ານທັງຫຼາຍຈົ່ງຮັບເອົາພຣະວິນຍານບໍຣິສຸດ. ຖ້າທ່ານທັງຫຼາຍຈະຍົກຄວາມຜິດບາບຂອງຜູ້ໃດ ຄວາມຜິດບາບຂອງຜູ້ນັ້ນພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງຍົກເສັງແລ້ວ ແລະຖ້າທ່ານທັງຫຼາຍກັກຄວາມຜິດບາບໃຫ້ຢູ່ກັບຜູ້ໃດ ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງກັກຄວາມຜິດບາບໃຫ້ຢູ່ກັບຜູ້ນັ້ນແລ້ວ."

ແຕ່ປີ 1949 ເຖິງປີ 1957, Clayton Moore ໄດ້ຫລິ້ນ The Lone Ranger ໃນໂທລະທັດ. ໃນຖານະເປັນຜູ້ຊາຍທີ່ໃສ່ໜ້າກາກທີ່ຊ່ວຍຄົນທີ່ຂັດສົນ, Moore ມີສຽງທີ່ເຮັດໃຫ້ຕົວລະຄອນມີຊີວິດຊີວາ. ມື້ນຶ່ງໃນຂະນະທີ່ຂ້າພະເຈົ້າກຳລັງຊອກຫາລາຍການໃນທີວີ, ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ສະດຸດໃນເຮືອງຂອງ The Lone Ranger. ແຕ່ເມື່ອຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຍິນຕົວລະຄອນເວົ້າ, ຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ໄດ້ວ່າ Clayton Moore ບໍ່ໄດ້ຢູ່ໃຕ້ໜ້າກາກອັນນັ້ນ; ນີ້ແມ່ນການໃຊ້ຕົວປອມທີ່ໃຫ້ຫຼິ້ນເຮືອງ Lone Ranger!

ຄົນບາງພວກທີ່ບໍ່ເຊື່ອກໍຄິດວ່າແມ່ນການປອມເຮືອງການຄົນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູ. ຊາຍຄົນນີ້ແມ່ນໜ້າຕາຄ້າຍຄື-ບາງຄົນມີຄວາມໝາຍຢາກລ້ລວງພວກສາວິກໃຫ້ຄິດວ່າພຣະເຢຊູໄດ້ຄົນມາຈາກຕາຍ. ມັນກໍເປັນຄວາມຈິງທີ່ພວກສາວິກບໍ່ຮູ້ຢ່າງເຕັມທີ່ຈະເຮັດແນວໃດກັບການລາຍງານວ່າ ພຣະເຢຊູມີຊີວິດຢູ່. ພວກເຂົາກໍໄດ້ເຫັນບ່ອນຝັງສົບທີ່ຫວ່າງເປົ່າ, ແຕ່ມີບາງສິ່ງບາງຢ່າງທີ່ຍັງຫາຍສາບສູນຢູ່. ໃນຄືນຂອງການພື້ນຄົນພຣະຊົນ, ພວກເຂົາເຈົ້າທຸກຄົນໄດ້ເຕົ້າໂຮມກັນຢູ່ໃນຫ້ອງທີ່ປະຕູໄດ້ຖືກອັດໂລໄວ້. ສຳລັບທຸກສິ່ງທີ່ພວກເຂົາຮູ້, ຜູ້ນຳຊາວຢົວຈະມາຫາພວກເຂົາເໝືອນທີ່ພວກເຂົາມາຫາພຣະເຢຊູ, ແຕ່ຫົວຂໍ້ທີ່ແທ້ຈິງຂອງການສົນທະນາແມ່ນບົດລາຍງານຂອງການພື້ນຄົນພຣະຊົນຂອງ

ພຣະເຢຊູ (ລູກາ 24:34-35).

ແລະຫຼັງຈາກນັ້ນ, ໂດຍບໍ່ມີການເຕືອນ, ພຣະເຢຊູກໍປາກົດຕົວ. ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຄວາມຢ້ານກົວຂອງພວກເຂົາສົງໄສ, ພຣະເຢຊູໄດ້ກ່າວຖ້ອຍຄຳທີ່ລຽບງ່າຍແລະເລິກເຊິ່ງ: “ສັນຕິສຸກ ຈົ່ງມີແກ່ທ່ານທັງຫຼາຍ.” ບັນດາສາວົກໄດ້ຍິນສຽງທີ່ຄຸ້ນເຄີຍຂອງພຣະອົງ, ໄດ້ເຫັນມືແລະຕີນຂອງພຣະອົງ, ແລະພວກເຂົາຮູ້ວ່າ ນີ້ບໍ່ແມ່ນຕົວປອມ. ພວກສາວົກໄດ້ຮູ້ຈັກສຽງຂອງພຣະເຢຊູ. ພວກເຂົາເຫັນບາດແຜຂອງພຣະອົງ. ພຣະອົງຢູ່ຕໍ່ໜ້າຂອງພວກເຂົາ! ການມາປາກົດຂອງພຣະເຢຊູເປັນຫຼັກຖານທີ່ແນ່ນອນວ່າພຣະອົງມີຊີວິດຢູ່.

ພຣະເຢຊູໄດ້ມອບໝາຍໃຫ້ພວກສາວົກຂອງພຣະອົງ: “ດັ່ງທີ່ພຣະບິດາໄດ້ສົ່ງເຮົາມາ, ເຮົາກໍສົ່ງເຈົ້າໄປຄືກັນ” (ຂໍ້ 21). ພຣະເຢຊູໄດ້ສົ່ງພວກເຂົາເຈົ້າໃຫ້ປ່າວປະກາດ, ບອກໃຫ້ຄົນຮູ້ວ່າພວກເຂົາໄດ້ເຫັນພຣະຄຣິດທີ່ເປັນຄືນມາ. ພວກສາວົກເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ໃຊ້ທັກສະຕ່າງໆຂອງພວກເຂົາເຈົ້າເຮັດຢ່າງນັ້ນ-ບາງຄົນບັນທຶກມັນລົງ, ບາງຄົນຍືນແລະປະກາດ-ແຕ່ພວກເຂົາທັງໝົດເຂົ້າໃຈວ່າການຟື້ນຄືນພຣະຊົນພິເສດນີ້ຈະຮຽກຮ້ອງບາງສິ່ງບາງຢ່າງທີ່ພິເສດຂອງພວກເຂົາ. ມັນແມ່ນຜຽນຂອງພວກເຂົາທີ່ຈະເປັນຫຼັກຖານຂອງການຟື້ນຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູ ຕໍ່ໂລກທີ່ກຳລັງກາຍເປັນສັດຕູຕໍ່ພຣະອົງ.

ທ່ານຈະອະທິບາຍເຖິງຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່ພຣະເຢຊູມອບໃຫ້ເຮົາແນວໃດໃນຂໍ້ຄວາມນີ້?

### 3. ໂຢຮັນ 20:27-29

27. ແລະພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ໂທມາວ່າ, “ຈົ່ງເດີນມາຂອງທ່ານມາລູບເບິ່ງຝາມີຂອງເຮົາ ຈົ່ງເດີນມາໃສ່ຂ້າງຂອງເຮົາ ຢ່າຂາດຄວາມເຊື່ອແຕ່ຈົ່ງເຊື່ອ.” 28. ໂທມາທູນຕອບວ່າ, “ອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຂອງຂ້າພຣະອົງແລະພຣະເຈົ້າຂອງຂ້າພຣະອົງ.” 29. ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວກັບໂທມາວ່າ, “ເພາະໄດ້ເຫັນເຮົາທ່ານຈົ່ງເຊື່ອຫຼື ຜູ້ທີ່ບໍ່ເຫັນເຮົາແຕ່ໄດ້ເຊື່ອກໍເປັນສຸກ.”

ຂ້າພະເຈົ້າແນ່ໃຈວ່າຫຼາຍໆຄົນສາມາດຕື່ມຂໍ້ມູນໃສ່ຊ່ອງຫວ່າງ: “ໂອ້, ຢ່າເປັນຄົນສົງສັຍເໝືອນດັ່ງ\_\_\_\_\_.” ໂທມາ ເປັນທີ່ຮູ້ຈັກກັນດີວ່າເປັນສາວົກທີ່ສົງສັຍ-ຄືຜູ້ທີ່ບໍ່ເຊື່ອ. ແຕ່ເຮືອງນີ້ແຕກຕ່າງໄປກວ່ານັ້ນ. ແທນທີ່ຈະເຫັນ “ຄວາມສົງສັຍຂອງ ໂທມາ” ເມື່ອພວກເຮົາເຫັນລາວພົວພັນກັບພຣະເຢຊູ, ພວກເຮົາຄວນຈະເຫັນຜູ້ຊາຍທີ່ທຸກໂສກຍ້ອນການສູນເສັງເພື່ອນຂອງລາວ. ນີ້ແມ່ນພຣະເຢຊູໄດ້ຄົ້ນຫາໂທມາຜູ້ແທ້ຈິງເພື່ອໃຫ້ລາວສາມາດກຳຈັດເອົາຄວາມບໍ່ເຊື່ອຖືຂອງລາວອອກໄປ. ໃຫ້ຍ້ອນກັບໄປອີກຈັກໜ້ອຍໜຶ່ງ. ຄັ້ງທຳອິດທີ່ພວກເຮົາຮູ້ຈັກກັບໂທມາແມ່ນຢູ່ໃນໂຢຮັນ 11, ໃນເວລາທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ຕຽມພ້ອມທີ່ຈະປຸກລາຊະໂລໃຫ້ຄືນມາຈາກຕາຍ. ເມື່ອພຣະເຢຊູໄດ້ບອກແຜນຂອງພຣະອົງຕໍ່ພວກສາວົກ, ພວກເຂົາທຸກຄົນໄດ້ເຕືອນພຣະອົງວ່າມັນອາດຈະບໍ່ແມ່ນຄວາມຄິດທີ່ດີທີ່ສຸດ; ຫຼັງຈາກທີ່ສຸດ, ຄັ້ງສຸດທ້າຍທີ່ພວກເຂົາຢູ່ໃນແຂວງຢູດາຍພວກຫົວໜ້າສາສນາຍາມຈະຂ້າພຣະອົງ. ໂທມາອາດຈະແບ່ງປັນຄວາມຄິດເຫັນຂອງພວກເຂົາ, ແຕ່ລາວຍັງເຕັມໃຈທີ່ຈະຕິດຕາມພຣະເຢຊູເຖິງແມ່ນວ່າຢູ່ໃນສະຖານະການທີ່ບໍ່ດີ. ລາວໄດ້ເວົ້າວ່າ, “ພວກເຮົາພາກັນໄປເໝືອນກັນ ເພື່ອຈະໄດ້ຕາຍດ້ວຍກັນກັບພຣະອົງ” (ໂຢຮັນ 11:16). ໂທມາຕັດສິນໃຈຢ່າງກ້າຫານຕໍ່ພຣະຄຣິດ.

ທ່ານຮູ້ຄຸນຄ່າຫຍັງກ່ຽວກັບໂທມາ?

ຫຼັງຈາກນັ້ນໃນຄືນຂອງການຈັບກຸມພຣະເຢຊູ, ພຣະເຢຊູໄດ້ບອກພວກສາວົກວ່າພຣະອົງຈະໄປກະຕຽມບ່ອນໄວ້ສຳລັບເຂົາເຈົ້າ. ໃນເວລາທີ່ພຣະເຢຊູກ່າວວ່າ, “ທ່ານຮູ້ທາງທີ່ເຮົາຈະໄປ”(14:4), ພວກສາວົກນັ່ງຢູ່ໃນຄວາມງຽບສງົດ.

ໂທມາເວົ້າໃນນາມຂອງກຸ່ມ. "ນາຍເຈົ້າເອີຍ, ໂທມາເວົ້າວ່າ, "ພວກຂ້ານ້ອຍບໍ່ຮູ້ວ່າທ່ານຈະໄປໃສ. ພວກຂ້ານ້ອຍຈະຮູ້ຈັກທາງນັ້ນໄດ້ຢ່າງໃດ?" (ຂໍ້ 5). ມັນແມ່ນຄໍາຖາມທີ່ສັດຊື່, ເພື່ອແນໃສ່ຊອກຫາແລະເຂົ້າໃຈຄວາມຈິງ. ໃນເວລາທີ່ທຸກຄົນນັ່ງຕົກຕະລົງເວົ້າບໍ່ອອກ, ໂທມາໄດ້ກ້າຢືນຂຶ້ນຖາມ.

ທັງສອງຕົວຢ່າງນີ້ຊີ້ໃຫ້ເຫັນໂທມາໃນຈຸດຍືນສະເພາະ. ລາວມີຄວາມຄິດແລະມີຄວາມລະອຽດອ່ອນ; ລາວໄດ້ໄຕ້ຖຽງກັບຂໍ້ເທັດຈິງແລະຄິດໂດຍຜ່ານຄວາມໝາຍຂອງຄວາມໝາຍຂອງການຕິດຕາມພຣະເຢຊູ. ໂທມາບໍ່ແມ່ນຜູ້ຊາຍທີ່ສົງສັຍຢ່າງແນ່ນອນ, ແຕ່ເປັນຜູ້ຊາຍທີ່ເຕັມໃຈຕິດຕາມພຣະເຢຊູ. ພວກເຮົາບໍ່ຮູ້ວ່າເປັນຫຍັງໂທມາຈຶ່ງບໍ່ຢູ່ກັບພວກສາວິກຄົນອື່ນໆໃນການປະຊຸມຄັ້ງທໍາອິດກັບພຣະເຢຊູຜູ້ທີ່ໄດ້ຟື້ນຄືນຊີວິດ. ຂ້າພະເຈົ້າພຽງແຕ່ສາມາດຄາດເດົາໄດ້, ແຕ່ຂ້າພະເຈົ້າຄິດວ່າທ່ານໂທມາອາດຈະຮູ້ສຶກເສັຽໃຈຫຼາຍຕໍ່ການຕາຍຂອງພຣະເຢຊູ. ນຶ່ງອາທິດຕໍ່ມາ, ພຣະເຢຊູໄດ້ໃຫ້ຫຼັກຖານສະເພາະທີ່ໂທມາຕ້ອງເຊື່ອ. ຖ້ອຍຄໍາທີ່ພຣະເຢຊູເວົ້າກັບໂທມາກໍເວົ້າກັບພວກເຮົາຄືກັນ. "ເພາະໄດ້ເຫັນເຮົາທ່ານຈຶ່ງເຊື່ອຫຼື, ຜູ້ທີ່ບໍ່ເຫັນເຮົາແຕ່ໄດ້ເຊື່ອກໍເປັນສຸກ." (ຂໍ້ 29). ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ເຫັນພຣະເຢຊູໃນເນື້ອໜັງ, ແຕ່ວ່າພຣະອົງແມ່ນພຣະເຢຊູອົງດຽວກັນທີ່ໄດ້ຢ່າງຢູ່ເທິງໂລກນີ້ສອງພັນປີກ່ອນ. ພຣະອົງປາຖນາໃຫ້ພວກເຮົາເຊື່ອໃນພຣະອົງຄືກັບທີ່ໂທມາໄດ້ເຊື່ອ. ເມື່ອພວກເຮົາເລືອກທີ່ຈະເຊື່ອຄວາມຈິງກ່ຽວກັບການຟື້ນຄືນຊີວິດຂອງພຣະເຢຊູ, ພວກເຮົາຈະໄດ້ຮັບພອນ-ທັງດຽວນີ້ແລະຕະຫລອດໄປ.

*ເປັນຫຍັງການຟື້ນຄືນຊີວິດຂອງພຣະເຢຊູຈຶ່ງເປັນສ່ວນສໍາຄັນຂອງຂ່າວປະເສີດ?*

### **ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ**

ທ່ານຈະເຮັດຫຍັງກັບຄວາມຈິງທີ່ວ່າຊີວິດໃໝ່ຈະເປັນໄປໄດ້ເພາະພຣະເຢຊູຊົງມີຊີວິດຢູ່? ເລືອກນຶ່ງໃນການນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ລົງໄປນີ້:

**ໄວ້ວາງໃຈ.** ຖ້າທ່ານບໍ່ເຄີຍໄວ້ວາງໃຈພຣະເຢຊູໃນຖານະຜູ້ຊ່ອຍໃຫ້ລອດແລະພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຂອງທ່ານ, ຈົ່ງສະລະຊີວິດຂອງທ່ານຕໍ່ພຣະອົງດຽວນີ້. ສົນທະນາກັບຜູ້ນໍາການສຶກສາພຣະຄໍາພີຂອງທ່ານ.

**ຕຽມຕົວ.** ຂຽນຄໍາພະຍາມຂອງທ່ານກ່ຽວກັບວິທີທີ່ທ່ານໄດ້ມາວາງໃຈໃນພຣະຄຣິດ. ເມື່ອທ່ານຂຽນ, ຈົ່ງສັງເກດວິທີທີ່ພຣະຄຣິດໄດ້ໃຫ້ຊີວິດໃໝ່ແກ່ທ່ານ.

**ປະກາດ.** ລະບຸຄົນໃນຊີວິດຂອງທ່ານຜູ້ທີ່ບໍ່ໄດ້ເຊື່ອວາງໃຈໃນພຣະຄຣິດ. ເຊີນບຸກຄົນນັ້ນມາດົມກາເຟຫຼືອາຫານທ່ຽງແລະມີການສົນທະນາກ່ຽວກັບຂ່າວປະເສີດກັບລາວ.

ຄວາມລອດພົ້ນບາບເປັນພຽງເສັ້ນທາງເລີ່ມຕົ້ນຂອງຊີວິດຄຣິສຕຽນຂອງທ່ານ. ຄວາມອຸດົມສົມບູນຂອງຊີວິດຄຣິສຕຽນແມ່ນພຽງແຕ່ເລີ່ມຕົ້ນສໍາລັບທ່ານ-ແລະທັງໝົດນີ້ກໍເພາະວ່າພຣະເຢຊູໄດ້ຟື້ນຄືນມາຈາກຄວາມຕາຍ.

ອຸປຸຖຸໂດຍລາວຊາວເທີນບັບຕິດສັມພັນ [www.lsb.org](http://www.lsb.org) ແປໂດຍ PA.